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Matisz Károly emlékére 

 

 

Júliusban vettünk végső búcsút Hidasnémeti egy olyan polgárától, akinek munkássága 

évtizedeken keresztül meghatározó volt a település életében.  

Matisz Károly 1935. augusztus 14-én született Miskolcon. Gyermekkorát és ifjúságát 

Garadnán töltötte szüleivel és három testvérével. Középiskolai tanulmányait a 

Miskolci Gépipari Technikumban végezte el, érettségi után első munkahelye az a 

Diósgyőri Kohászat Csavargyára volt.  

1958-ban Garadnán fogadtak örök hűséget egymásnak párjával, Kristóf Máriával. 

Házasságukból 4 gyermek született: Julianna, Erzsébet, Károly és Mária. 

Az 1963-as tanácsválasztás alkalmával került Garadnán vb elnöki munkakörbe, majd 

1966. október 1-től Hidasnémeti, Tornyosnémeti és Hernádszurdok tanácselnöke lett. 

Munkája mellett elvégezte a Tanácsakadémiát, majd az Államigazgatási Főiskolát is. 

Közel 2 és fél évtizedes tevékenysége során eredményesen fejlődtek a települések: új utak, járdák épültek, kerékpárút 

került átadásra, bővült a közvilágítás, házhelyek kerültek kialakításra, tűzoltószertár, benzinkút, takarékfiók, üzletek, 

buszmegállók, hidak épültek, bevezetésre került a vezetékes ivóvíz, árvízvédelmi gátrendszer került kialakításra, új 

lakások épültek és több felújítására is sor került. Ebben az időben épült fel az új vasútállomás, a Növényvédő 

szolgálat, a TSZ telep. A 80-as évek végén került sor az egyik legnagyobb beruházásra: új Általános Iskola épült a 3 

település gyermekei számára.  
 

Mindeközben folyamatosan képezte magát, sok társadalmi munkát is vállalt, melyért számos kitüntetésben részesült. 

Emellett összetartotta a családot, mindent megtett 4 gyermekéért. Tragikus módon felesége és Julianna lányuk is 

nagyon fiatalon hunyt el. De kárpótolta a nagy család, hiszen gyermekei mellett 7 unokája és 7 dédunokája is sokat 

volt együtt vele.  Nagyon várta 8. dédunokája születését, de őt már sajnos nem láthatta. 

Nyugdíjba vonulása után is aktív maradt, részt vett a település rendezvényein, nagy szeretettel készítette a finom 

bográcsos ételeket. Az ÖNO és a Nyugdíjas Klub tagja is volt, örömmel vett részt a szervezett kirándulásokon. Igazi 

közösségi ember volt, szeretett beszélgetni, viccelődni, mindenkihez volt néhány kedves szava. A falubeliek pedig 

mindig érdeklődtek hogyléte felől, hiszen oly sok időt töltött a lakosság szolgálatában, hogy nem volt, aki ne ismerte 

volna. 

 

Személyesen is kötelességem elbúcsúzni Karcsi bácsitól. Szinte születésemtől kezdve ismerem, hiszen 4 éves 

koromig szomszédok voltunk, együtt játszottunk a gyerekekkel, a családokat is összefűzték a garadnai gyökerek. 

Később, amikor tizenévesen a HVSC szervezője, majd elnöke lettem, tanácselnökként támogatta munkámat.  

Aztán az 1994-es önkormányzati választásokon én is 28 évesen lettem a település polgármestere, mint annak idején 

Karcsi bácsi. Ennyi év távlatából már én is meg tudom ítélni, hogy mit jelent egy település első emberének lenni. És 

ebben is segítséget kaptam tőle, ha bármilyen kéréssel, kérdéssel kerestem meg, ellátott jó tanácsokkal, biztatott, jó 

szívvel adta át tapasztalatait. 

Mindezt a magam és a település lakosainak nevében is megköszönöm! 

Nyugodj békében, KARCSI BÁCSI! Emlékedet megőrizzük szívünkben! 

 

                                                            Becse Csaba 
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Önkormányzati támogatások 

 

Testületünk a költségvetés lehetőségeihez mérten idén is 

igyekszik az ünnepi hangulatot megteremteni községünk lakosai, 

elsősorban a rászorult családok számára. 

A napokban 220 m3 szociális tűzifát szállítanak ki a GAMESZ 

dolgozói több, mint 100 család számára. Az iskolás, óvodás és 

bölcsődés gyermekeink 3 e Ft értékű karácsonyi támogatásban 

részesültek. Valamennyi állandó lakcímen bejelentett helyi 

lakos 10 e Ft támogatásban részesül, emellett a családok számára 

a szokásos ajándékcsomag is kiosztásra kerül. Ennek tartalma: 

szaloncukor (4 főig 1, 5 főtől 2 csomag), fali- és kártyanaptár, 

Hidasnémeti logós (a Hernád-híd szimbólumával) hőmérős 

írószertartó, bevásárlótáska, karácsonyi ajándéktárgy. 

 

 

Igazgatási szünet 

 

 

Képviselő-testületünk döntése értelmében a Hidasnémeti Közös Önkormányzati Hivatal 

2022. december 22.-2023. január 6. között igazgatási szünet miatt zárva tart. 

Általános ügyintézési ügyeletet 2022. december 28-án 8-10 óra között és 2023. január 4-

én 8-10 óra között a Polgármesteri Hivatalban tartunk. Rendkívüli esetben a jegyző a 06-

70-333-9389 telefonszámon érhető el. Megértésüket köszönjük! 

 

 
 

Szociális tűzifa 

 

Hidasnémeti Község Önkormányzata az idén is sikeresen pályázott 

szociális célú tűzifa beszerzésére. A képviselő-testület döntése alapján 

támogatást kaphatnak: 

a gyermekvédelmi kedvezményre jogosult családok; a 3 vagy több 

gyermeket egyedül nevelő szülők; az időskorúak járadékában, az 

aktívkorúak ellátásában, az ápolási díjban, fogyatékossági 

támogatásban, a rokkantsági ellátásban részesülők. A juttatandó tűzifa 

mennyisége 1 vagy 2 m3. 

Fontos tudnivaló, hogy nem minden érintett kap automatikusan 

támogatást, a Testület bírálja el a rászorultságot, valamint a tűzifa 

mennyiségét is. 

Rajtuk kívül továbbra is támogatjuk a közfoglalkoztatottakat, de 

változás, hogy idén csak az önkormányzat, vagy a helyi iskola által szervezett közfoglalkoztatásban résztvevőket, 2-

3 m3 mennyiséggel.  Ennek oka, hogy a minimális bér mellett legalább ezzel ösztönözzük azokat, akik a településért 

dolgoznak.  

Mivel idén az eddigi legnagyobb mértékű (220 m3) támogatást kapta az Önkormányzat, így mások is részesülhetnek 

a tűzifából. Azokra gondoltunk, akiknek megélhetését leginkább veszélyezteti a többszörösére emelkedett gáz- és 

áramdíj: a nyugdíjasokra, különösen az egyedülállókra. Ennek megfelelően kérelemre juttatás állapítható meg annak 

a nyugdíjban vagy nyugdíjszerű ellátásban részesülő egyedülálló személynek, akinek jövedelme a 200.000 Forintot 

nem haladja meg, illetve azoknak a házaspároknak, ahol a férj és a feleség is nyugdíjban, vagy nyugdíjszerű 

ellátásban részesül, és az egy főre eső jövedelmük nem haladja meg a 110.000 Forintot. Mindkét esetben a 

megállapítás feltétele, hogy a kérelmezők lakóhelyeként szolgáló ingatlanban más családtag ne éljen, és a lakás fűtése 

fával történjen.  

 
 

Fontos változás, hogy idén nem részesülhet szociális tűzifa támogatásban az a család, ahol az Önkormányzattal 

szemben fennálló díjtartozás van. Ez általában lakbér, szolgáltatási díj, közkút vízdíj. A Testület azonban azt 

a lehetőséget biztosítja, hogy amennyiben december 20-ig megkezdi tartozásának kiegyenlítését, vállalja a 

további hátralék részletfizetését, abban az esetben megkaphatja a támogatást az érintett család. 
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Idősek Napja 

 

Hidasnémeti Község Önkormányzata a hagyományoknak megfelelően 

(1995. óta minden évben, kivéve tavalyelőtt a Covid miatt) 2022. október 

7-én a Művelődési Házban tartotta meg az Idősek Napja rendezvényt. 

Az eseményen vendégünk volt a dunántúli testvértelepülés, Hidas 

polgármestere, Berg Csaba is. A polgármesteri köszöntők után került sor a 

legidősebb lakosok és a kerek házassági évfordulót ünneplők köszöntésére.  

                             

                             Hidasnémeti legidősebb lakosa: Ónodi Sándorné (92 év) 

                             A legidősebb férfi lakos:             Sándor Mihály  (87 év) 

                             Kerek házassági évfordulót ünneplők:   

                                  30.   Kobezda Ivan és neje 

                                  40.   Csurkó István és neje 

                                  50.   Sándor Mihály és neje, Thuróczy Károly és neje 

 

A Miskolci Illés Emlékzenekar műsora hatalmas tetszést aratott a jelenlévők körében, az ünnepeltek is együtt 

énekelték az ismert számokat a zenészekkel. 

A rendezvény vendéglátással és kötetlen beszélgetéssel zárult, legnagyobb örömünkre a közel száz Szépkorú jól 

érezte magát, jó hangulatban telt el a délután.  
 

Adventi gyertyagyújtások 

 

Soha nem gondoltuk volna, hogy a XXI. 

században ilyen dolgokat kell megélnünk: a 

COVID után a közeli háború, a migráció, a 

jelentős mértékű infláció, aszály, 

élelmiszerhiány, energiaválság mind-mind 

kihat mindennapjainkra, közérzetünkre. 

Felmerülhet a kérdés, ilyenkor is készüljünk-e 

ugyanúgy a Karácsonyra, év végi 

rendezvényeinkre, mint ahogy azt már hagyományosan megszokhattuk. Úgy gondolom, az a helyes, ha megtesszük. 

Ezt a települést, a hidasnémeti közösséget mindig is jellemezték a közös rendezvények, ünnepek. Ez kovácsolja össze 

az amúgy különböző összetételű lakosságot, ez ad lehetőséget egy kis kikapcsolódásra, az ismerősökkel való 

találkozásra.  

A Karácsony az egyik legszebb ünnepünk. A nagy érdeklődés mellett megtartott Adventi Gyertyagyújtások, a 

feldíszített Fő tér, az új adventi koszorú, a szökőkút megvilágítása, a Mindenki Karácsonyfája, az Adventi Naptár, a 

világító figurák, a körforgalom kis karácsonyfája a lakosság többségénél mind-mind sikert arattak. És ez a fontos! 

Legyenek bármilyenek a körülmények, de egy biztos: AZ ÜNNEP A MIÉNK! Ez él a szívünkben, a lelkünkben, a 

közösségben, ezt senki sem veheti el tőlünk! 

 

Köszönet az előkészítő és szervező munkájukért az Önkormányzat és a Művelődési Ház dolgozóinak, valamint a 

gyertyagyújtásokon közreműködőknek, akik a következők: 

Görög Katolikus Egyház, Tizenhárom      

Komédiás Színjátszó Kör, Református 

Egyház, Református gyülekezet tagjai, Római 

Katolikus Egyház, Abaúji Hagyományőrző 

Népi Együttes, Hidasnémeti Község 

Önkormányzata, II. Rákóczi Ferenc Általános 

Iskola 
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Energetikai intézkedések 

 

Az önkormányzatok működését is alapjaiban veszélyezteti az energiaválság, a 

rezsiárak többszörösére emelkedése. Itt sajnos nincs lehetőség a kedvezményes 

tarifák alkalmazására, mint ahogy az a lakosságnál bizonyos mértékű 

fogyasztásig megvan.  

Az elmúlt hetek ezért rengeteg előkészítő munkát igényeltek, annak érdekében, 

hogy a Testület meg tudja hozni a megfelelő szigorító intézkedéseket.  

Egyrészt áttekintettük a jelenlegi szolgáltatókkal meglévő szerződéseket, 

igyekeztünk tájékozódni a jövőre várható díjakról. Szolgáltatókat keresünk, 

ajánlatokat kérünk, szakemberek segítségét vesszük igénybe. Mindez nem 

egyszerű feladat ebben a bizonytalan helyzetben, a szolgáltatóknál tapasztalható bürokrácia, információhiány csak 

fokozza a problémákat.  

Másrészt egy évre visszamenőleg sikerült áttekinteni, kielemezni valamennyi intézményünk, fogyasztóhelyünk 

számláit, ennek megfelelően szinte mindenütt van megoldási javaslat a gáz-és áramfogyasztás csökkentésére: 
 

 a Polgármesteri Hivatal emeletén és a régi ÖNO részben kizárjuk a radiátorok többségét, 2 hűtő-fűtő klíma 

kerül beszerelésre, lehetőség szerint faaprítékkal is tüzelünk, 

 a SZNETI-ben csökkentettük, ill. lezártuk a fűtést,  4 db hűtő-fűtő klíma kerül beszerelésre, 

 a Biztos Kezdet Gyerekházban lezártunk radiátorokat, 2 db hűtő-fűtő klíma kerül beszerelésre, 

 a sportpályán a szezonig csak temperáló fűtés lesz, 

 a szolgálati- és bérlakásokban a bérlők nevére kerülnek átírásra a mérőórák, 

 a Művelődési Ház csak egyes rendezvényekre nyit ki, amúgy csak temperálás lesz, 

 a könyvtárban plusz napelem kerül felszerelésre, hűtő-fűtő klímákkal lesz megoldva a fűtés, 

 a régi Határőrségen is lezártuk az emeleti fűtést, 

 az Óvodában és az Iskolában a Tankerülettel egyeztetve (mivel közös a fűtésrendszer) szabályozzuk, esetleg 

lezárjuk a fűtést lehetőség szerint. 

Mindez jelentős megtakarítást jelent a fogyasztásban, de ha a díjak sokszorosára emelkednek (pld. van olyan ismerős 

önkormányzat, aki 32-szeres gázdíjról kapott értesítést a szolgáltatótól), abban az esetben az önkormányzat saját 

erőből nem tudja ezt felvállalni. Egyetlen megoldás, ha állami támogatást kapunk, de erről jelenleg még kevés 

információnk van.  

Az egyik legnagyobb problémát a közvilágítás fenntartása fogja jelenteni. hiszen 

itt is többszörösére emelkednek várhatóan az árak. Több önkormányzat már most 

korlátozza az időtartamot, csökkenti a világító lámpatestek számát, de szó van 

arról is, hogy van, ahol teljesen leáll a közvilágítás. Nem szeretnénk ilyen 

intézkedéseket hozni, de elképzelhető, hogy az élet bennünket is rákényszerít 

erre. 

Voltak észrevételek az ünnepi fényekkel kapcsolatban. Jelenleg még nem 

emelkedtek az áramdíjak, ezért csakúgy, mint az elmúlt években, biztosítani 

tudtuk az ünnepi hangulatot. De hogy mit hoz a jövő? Erre talán ma senki nem 

tudja a választ… 
 

Háziorvosi információk 

 

Háziorvos rendelési ideje: 
 

Hétfő: 7.30-9.30-ig      Dr. Malinkó Balázs  

Kedd: 14.00-15.00-ig   Dr. Balázsi Éva   

Szerda: 8.30-10-30-ig  Dr. Malinkó Balázs 

Csütörtök: 9.00-11.00-ig  Dr.Farkas Márta 
 

Receptírás: hétfő, szerda, csütörtök 10.00-12.00-ig, péntek 8.00-12.00-ig.  

A rendelő új telefonszáma: 06-20-998-51-64 
 

Ünnepi rendelés: 

December 19-22. (hétfőtől csütörtökig) a megszokott rendelés szerint 

December 23. (péntek) zárva 

December 27. (kedd) zárva 

December 28-29. (szerda, csütörtök) 8.30-10.30 Dr. Malinkó Balázs 

December 30. (péntek) zárva 

Január 2.-  (hétfőtől) a megszokott rendelés szerint 
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Mi történt az oviban?.... 
 

Tisztelt hidasnémeti lakosok! 

Kérem fogadják szeretettel az alábbi rövid összefoglalót intézményünk 2022. évi 

programjairól.   

A hosszú és szürke januári napok után februárban már megrendezhettük Farsangi 

ünnepségünket, igaz, még zárt keretek között. Márciusban a Szülői Munkaközösség 

felajánlásának köszönhetően „A lusta mókus” című bábelőadást nézhettük meg a 

tornatermünkben, majd egy látványos Buborék Show zárta a programot.  

Áprilisban a Magyar Ökumenikus Segélyszervezet közreműködésével „OviOlimpián” 

vettünk részt Boldogkőújfaluban, ami hatalmas élményt jelentett az induló gyerekeknek. 

Óvodásaink ügyesen szerepeltek a versenyen, amiért jutalomban részesültek. Húsvét 

közeledtével feldíszítettük a település Fő terén álló tojásfát is. Szintén ebben a hónapban ismét az Ökumenikus 

Segélyszervezetnek köszönhetően Técsyné Almási Edit tartott zenés foglalkozást óvodásainknak, 

bölcsődéseinknek.  

 Májusban Váradi Anna mentőtiszt elsősegélynyújtási ismeretekkel kapcsolatos előadásán vehettek részt 

dolgozóink. Ebben a hónapban a Szülői Munkaközösség szervezésében jótékonysági bál került megrendezésre a 

helyi Művelődési Házban intézményünk javára. A rendezvény nagyon sikeres volt, a szülői munkaközösség a bál 

bevételéből az óvodánkat és mini-bölcsődénket támogatja. 

 Az édesanyák nagy örömére újból közösen is megünnepelhettük az Anyák Napját, a gyerekek kedves műsorral 

készültek az anyukáknak, nagymamáknak. A műsor után lehetőség volt szebbnél-szebb családi fényképek készítésére 

is, az intézményünk dolgozói által alkotott fotófal előtt. Júniusban gyermeknapot szerveztünk a gyerekeknek, amely 

az óvoda udvarán került megrendezésre. Ugrálóvárral, csillámtetkóval, pizzával és vattacukorral kedveskedtünk 

óvodásainknak és bölcsődéseinknek. Ballagási és évzáró ünnepségünket tornatermünkben rendeztük meg szintén 

június hónapban.  

Szeptember hónaptól kezdődően „A ma gyermeke a jövő esélye – Titkok a gyermekek házában” pályázatnak 

köszönhetően a Csiribiri Együttes vidám, zenés gyermekműsorral lepte meg a gyerekeket, összesen 5 alkalommal. 

Szintén ennek a pályázatnak köszönhetően szeptemberben Miskolcra utaztunk, ahol egy egész napos kiránduláson 

vehettünk részt a Vadasparkban. Ebben a hónapban még Jánváriné Melinda gyógytornász is meglátogatott 

minket, akivel hasznos gyakorlatokat végezhettek a gyerekek.  

Az éven intézményünkbe elővigyázatosságból beszerzésre került egy EpiPen Junior adrenalin injekciós toll, amely 

rovarcsípés, étel vagy egyéb allergiás reakció esetén életet menthet. Bízunk benne, hogy a használatára nem kerül 

sor, de megnyugtató, hogy a rendelkezésünkre áll. Az injekciós toll használatáról Dr. Malinkó Balázs háziorvos 

tartott tájékoztatót dolgozóink részére.  

A gyerekek nagy örömére Herczeg Mária bábos, kézműves is intézményünk vendége volt, aki bábelőadást, majd 

kézműves foglalkozást tartott a gyerekeknek. Novemberben a Hidasnémeti Művelődési Ház szervezésében az 

Aranykapu Bábszínház műsorát is megnézhettük. Az előadáson vendégül láttuk a Hidasnémeti II. Rákóczi Ferenc 

Általános Iskola néhány tanulóját is.  

Decemberben megtartottuk Mikulás ünnepségünket a Csiribiri Együttes közreműködésével, ahol minden 

gyermeket mikuláscsomaggal ajándékozott meg a Télapó. Karácsonyi rendezvényünkön pedig Hidasnémeti 

Község Önkormányzatának és a Szülői Munkaközösségnek köszönhetően ismét meglephetünk majd minden 

gyermeket egy- egy ajándékkal.  

 

Bízunk abban, hogy az elkövetkezendő év is hasonlóan tartalmas és 

élményekben gazdag lesz számunkra! Nagy örömünkre szolgált, hogy 

ennyi programmal, lehetőséggel tudtuk gazdagítani a hozzánk járó 

gyermekek életét.  
 

Óvodánk és bölcsődénk valamennyi dolgozója nevében kívánunk a 

település lakosainak jó egészséget, kellemes karácsonyi ünnepeket és 

boldog új évet! 
 

                                                                                                                                                             Illés Mónika 

                                                                                                                                                                  intézményvezető 
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Visszatekintő 

 

 

Az iskola mindennapjainak alapja a nevelés-oktatás, a tanítás-tanulás. Azonban a diáklét emlékeit az ünnepi alkalmak 

és a tanórán kívüli foglalkozások gazdagítják és teszik leginkább feledhetetlenné. Az őszi hónapok történései: 
 

Ünnepélyes tanévnyitó 
 

„SuliBank program - Szarvasbőgés hallgatása” 
 

Tanévnyitó Ökumenikus Istentisztelet 
 

Sulikezdő Zsibongó 
 

Európai diáksportnap „2022 lépés” 
 

A zene világnapja 
 

Erdei iskola, az "Aktívan az osztállyal" program keretében 

a Bagoly-Vár Erdészeti Erdei Iskolában 
 

Pályaorientációs nap 
 

Október 23-i ünnepség 
 

Versfolyam 2022 
  

Európai Mézes Reggeli Program - Mézes Gergő közreműködésével 
 

 

BankVelem Tudáscsere Központ 

 

Az általános iskolák pénzügyi oktatása érdekében országszerte megalakultak a BankVelem Tudáscsere 

Központok, amelyre Borsod – Abaúj – Zemplén megyében iskolánkat, a Hidasnémeti II. Rákóczi Ferenc 

Általános Iskolát kérték fel. 

 

Cél a fiatalok pénzügyi szemléletformálása, oktatása. A diákok elérésének elsődleges és hagyományos terepe az 

iskolák világa, az ismeretátadás kulcsszereplője a pedagógus. A Pénziránytű- BankVelem Program ehhez megfelelő 

szakmai és eszközrendszerbeli támogatást nyújt a tanároknak, illetve aktivitásokon, játékokokon, versenyeken 

keresztül éri el és szólítja meg a diákokat. A 21 Tudáscsere Központ iskola és az ott tanító Pénziránytű- BankVelem 

kapcsolattartó tanárok lettek az Iskolahálózat kiemelt tagjai és képviselői, a pénzügyi oktatás hazai nagykövetei. A 

megyei BankVelem Tudáscsere Központok nem csak népszerűsítik a hazai pénzügyi oktatás által kínált 

lehetőségeket, de hiteles útmutatót adnak és szakmai segítséget biztosítanak minden érdeklődő Pedagógus számára. 

19 megyében, valamint Pesten és Budán is tartanak megyei fórumot.  

 

Iskolánkban ez az alkalom november 29-én, kedden volt, melyre meghívást kaptak a megye iskolái és tankerületi 

központjai. Az online találkozó során 

először a budapesti szakemberek által került 

bemutatásra: 

 a Pénziránytű-BankVelem Program,  

 a Pénziránytű programok,   

 a Digitális Diákszéf applikáció, 

 és a Pénzmúzeum. 

Majd pedig mi mutattuk be: 

 a pénzügyi tudatosságra nevelésünk területeit 

a tanórákon és a tanórákon kívüli 

foglalkozásokon,  

 a SuliBank tevékenységét 

 és a települési ösztöndíjakat. 

 

 

 

 

Tevékenységünket, kiemelten a SuliBankot és a 

Hidasnémeti Község Önkormányzatával kidolgozott 

települési ösztöndíjat, mind az országos szakemberek 

mind pedig a Sárospataki Tankerületi Központ 

elismerően fogadta, gratuláltak tevékenységünkhöz, s 

javasolták, hogy szakmai műhelyként másokkal is 

ismertessük meg.  

Az iskola minden dolgozóját köszönet illeti az e 

területen való munkálkodásáért! 

                                                Ureczky Klára Tünde  

                                                   intézményvezető

Forrás: 

     

https://www.pontvelem.hu/bankvelem
https://www.pontvelem.hu/diakszef
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Záró szakaszába érkezett a Gönci járásban a GYEP-II. 
  

Az Abaúj-Hegyközi Többcélú Kistérségi Társulás, EFOP-1.4.2-16-2016-00032 

számon azonosított projektje utolsó évébe lépett 2022-ben. A Gönci járás 30 

települését érintő komplex pályázat, többféle tevékenységgel és helyszínen 

biztosított lehetőséget a rászoruló gyermekek és családjaik támogatására. A 

program keretében működő közösségi gyermekházak/terekben végzett napi 

munka, a helyi foglalkozásvezetők települési közösségi terekben szervezett 

foglalkozásai, a szociális alapkörzet szakemberei által vezetett tevékenységek, a 

járás óvodáiban és iskolában tartott kiegészítő foglalkozások, a közösségi 

mezőgazdálkodás és gazdaságfejlesztés eseményei, valamint az egészségügyi prevenció valósította meg pályázatunk 

kitűzött céljait. 

 Az utolsó időszakban a közösségi gyerekházak/terek olyan tevékenységei kerültek sorra, amelyeket 

megszakított a Covid-helyzet. A „környezetbarát technológiák a háztáján” is ilyen volt. Ellátogattunk másodszor is 

(2022 májusában) Gömörszőlősre, s ott a napkollektoros aszaló, a tömegkályha, a rakétakályha, a szalmabála 

építészet, a mélymulcsos kertművelés rejtelmeibe tekinthettünk be, hogy majd aztán itthon, 5 kiválasztott ház/térben, 

napkollektoros aszalókat állítsunk össze kaláka munkában. Új programelemek is indultak 2022-ben: autóbuszos 

kirándulás a Miskolci Vadasparkba és a Csiribiri zenés tematikus előadások. A Covid miatt leállt, 13 településen, 

havi 2, 3 vagy 4 alkalommal tartott gyermekfoglalkozások is újra indultak júniustól.  

A szociális és gyermekjóléti szolgáltatások változatos palettán mozogtak, de alapvető céljuk a járási család-

és gyermekjóléti központ szolgáltatásainak és a GYEP-II. projekt szakmaiságának erősítése volt. Projektünk 

projektidőszaktól függetlenül is folyamatosan működő, kulcsfontosságú eleme volt a szociális szolgáltatásokat 

biztosító intézmény és apparátus! Képzések szervezése (pl. adósságkezelési), asszisztensek (pl. esetmenedzsereket 

segítő) alkalmazása, szakmai munka támogatása (eszközökkel, útiköltséggel), szakmai és szakmaközi hálózatok 

működtetése, valamint szakfoglalkozások finanszírozása (mediációk, prevenciós és kortárssegítő foglalkozások, 

adósságkezelési tanácsadás, szupervízió) révén valósultak meg a GYEP-II. célcsoportját és megvalósítói körét 

intenzíven elérő szociális és szakmai szolgáltatások.  

Hat településen volt igény az óvodás kor alatti gyermekek nevelését támogató Baba-mama klubos 

tevékenységekre. A „Szorgos kezek” gyermek - szülő kézműves műhely, óvodai program élményekbe ágyazott 

tematikus foglalkozás sorozat volt, amely ebben az évben kiegészült egy Miskolci Vadasparkba történő kirándulással 

is. A „Titkok  a gyermekek házában” projektelem keretében 2022. szeptember-októberében Herczeg Mária 

bábművész, látványban és élményben gazdag bábelőadásokat tartott az óvodákban, melyet interaktív 

gyermekfoglalkozás követett. Szeptembertől decemberig ezen kívül, minden óvodában 5-5 alkalommal Zenés -

játékos tematikus foglalkozást tartott a Csiribiri Együttes. „A tudás hatalom” iskolai program iskolai fejlesztő 

foglalkozások eredményesnek, sikeresnek és hasznosnak bizonyultak a járás mind a 8  általános iskolájában. 

Egészségfejlesztés: Az egészségtudatosság a felnövekvő generáció életesélyeit növelő tényező. Ennek 

biztosítását egyrészt egészségügyi előadásokkal, foglalkozásokkal, másrészt prevenciós egészségügyi szűrésekkel 

valósítjuk meg e projekt keretében.  2022 májusától indult a 0-6 éves korúak, majd folytatódott a 7-14 éves 

korosztály, illetve folyamatosan a 15-18 éves korosztály szűrése. Ezen kívül játékos tesztek, szemléletformáló 

eszközök segítségével a baleset megelőzés, az elsősegélynyújtás, a szabadtéri fürdőzés, az egészséges táplálkozás, a 

testmozgás, a lelki egészség témaköreit érintettük.  

Közösségi mezőgazdasági program és közösségi módszertani ismeretátadás, szemléletformálás: A 8 helyszínen 

megvalósított példakertek célja elsősorban a szemléletformálás, a munkára nevelés és szakmai ismeretátadás volt 

csakúgy, mint az előadásoké is (háztáji, környezettudatos gazdálkodás, vállalkozás alapítás, helyi piac, szociális 

szövetkezet, komposztálás, biokertészet...). Mindez érdekfeszítően, filmmel és játékos formában is. A megtermelt és 

feldolgozott, tartósított mezőgazdasági javak bemutatása, helyi, térségi rendezvényeken, gyerekesély piacok 

formájában történt.   

 Egy társadalomfejlesztő folyamat – mint a GYEP-II. – eredményességét nehéz mérni, bizonyítani. Ezzel 

kapcsolatos gondolatainkat a zárás után tesszük majd közzé a Hidasi Hírnökben. 

Boldog Ünnepeket kíván a 2022-es esztendő végén a GYEP-II. munkatársi köre!  

                                                                                                                                                        Keresztúri Ferencné  

                                                                                                                                                        szakmai vezető 
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Mini-Manó Biztos Kezdet Gyerekház 

 

A 2022-es évet nagyon félve kezdtük el, mi fog ránk várni ebbe az évben, tartottunk 

attól, hogy a pandémia visszatér az életünkbe. Januárban megterveztük az éves 

programjainkat, ahol a hozzánk járó gyerekek születésnapját és névnapját is beterveztük 

az évre. A februári hónap a farsang jegyében telt el, itt megtartottuk a hagyományos 

farsangi mulatságunkat. Húsvéti időszakban  a szokásos csoki tojáskeresést, és a tojásfa 

díszítést a Főtéren. Anyák napjára a gyerekekkel láblenyomatos képet készítettünk, és a 

maguk kis nyelvezetükkel felköszöntötték az édesanyákat.  

 

Ebben az évben úgy döntöttünk, két részletben fogjuk megtartani a gyereknapot, első 

részben a gyerekházas családokkal  az udvaron közösen tartunk egy szalonnasütést, ahol 

tudunk beszélgetni, a gyerekek játszhattak együtt. A második ajándékunk az volt, hogy 

elmentünk Miskolcra egy játszóházba, ahol a gyerekek egy vidám napot tölthettek el.  Tavaly sok rendezvényt nem 

tudtunk megtartani, így most ezt az évet erre használtuk, főleg a nyári időszakot. Egyből egy kis nyárindító vidám 

napot tartottunk, ahol bográcsoztunk, különböző játéktevékenységeket (csillámtetoválás, ugrálóvárazás, kisebbeknek 

fürdőzés kis medencében, kupak - halászat) kínáltunk fel mind a hozzánk járó gyerekeknek, mind a  nagyobb 

testvéreknek.  Júniusi hónapban  a gyerekházunk bekapcsolódott a Falu szintű szemétszedésbe, a gyerekek  kivették 

a részüket ebből a munkából. 

 

Elérkezett az augusztusi hónap, ahol elbúcsúztattuk a tőlünk óvodába és bölcsődébe készülő gyerekeket, az ünnepség 

alatt kaptak az óvodai élet megkezdéséhez útra való tisztasági csomagot és tarisznyát, ami reményeink szerint, ha 

ránéznek, emlékezni fognak az itt töltött három évre.  

Szeptemberi hónap közepén a Közösségi tér jóvoltából vidám délelőttben volt részünk, ahol a Csiribiri Együttes adott 

elő  gyerekműsort, a kisebbek és a nagyobbak egyaránt jól érezték magukat. Eljött az ősz is, így a Közösségi tér 

dolgozóival és a mi anyukáinkkal erre az időszakra hangolódtunk,  őszi vitaminban gazdag ételeket készítettünk, a 

tér dolgozói különböző kreatív tevékenységeket ajánlottak fel nekünk a délelőtt folyamán. November végén már 

elkezdtük a gyerekházunkat feldíszíteni ünnepi ruhába, és ezzel várni a Mikulást és a Jézuskát. December ötödikén 

meg is érkezett a gyerekházba a Télapó, már nagyon vártuk az érkezését, a nagyobbakkal különböző énekekkel 

hívogattuk, hozott a puttonyába a gyerekeknek mikuláscsomagot.  A december  másik jeles ünnepe  a karácsony, erre 

az ünnepre is folyamatos készülődéssel teltek mindennapjaink, a gyerekház díszítése, díszek készítése, karácsonyfa 

állítása,  hagyományos ünnepi sütik készítése (mákos és diós bejgli). Karácsonyi ünnepségünk délelőttjén az 

anyukákkal ünnepi ételeket készítünk, majd közös ebéd, ezt követően jár a Jézuska.  

 

Ezeken a rendezvényeken kívül természetesen folyamatosan tartjuk a mindennapjainkban a különböző fejlesztő 

tevékenységeket. Ehhez szakmai partnereink: Graholyné Makra Zsuzsanna (korai fejlesztő), Jánváriné Tódi Melinda 

(konduktor, gyógytornász) dr. Urbán Diána (gyerekorvos), Kretovics Orsolya (védőnő).  Köszönjük az egész évi 

támogatást Hidasnémeti Önkormányzatának! 

 

Ezzel az idézettel kívánunk Áldott Békés Karácsonyi Ünnepeket Mindenkinek! 

                                                                                                                                           Detti és Erika 

Legyen az ünnep csendes, 

Mint a szíved dobbanása. 

Legyen békés, mint a hó hullása. 

Legyen szép,mint gyertya ragyogása. 

És vidám, mint a gyermekek kacagása.  

Boldog Karácsonyt! 
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„Van kiút” - Szegregált élethelyzetek felszámolása 

 

Hidasnémeti Község Önkormányzata a Talentum Egyesülettel közös konzorciumi együttműködésben  valósítja meg 

2020. szeptemberétől a „Van kiút” - Szegregált élethelyzetek felszámolása Hidasnémeti településen című EFOP 

1.6.2.-16-2017-00048. kódszámú projektet. A konstrukció célja a szegregált lakókörnyezetben  élő, hátrányos 

helyzetű emberek társadalmi felzárkózásának és integrációjának segítése munkaerő-piaci lehetőségek feltárásával, 

képzésekkel, szolgáltatásokkal, közösségi programokkal. A projekt közvetlen célcsoportja részére egyéni és családi 

fejlesztési terv készül jelenlét típusú szociális munka módszerével. A 3 éves időszak foglalkoztatási, oktatási, 

egészségügyi, közösségi programokat  tartalmaz, melyet a település teljes lakossága is igénybe vehet. A program 

kiemelt eleme a foglalkoztatás növelése, melynek érdekében szakmát adó képzésen, tréningen vehettek részt az 

érintettek. A már megvalósult képzések: biztonsági őr, intézménytakarító, építő- és anyagmozgató gép kezelője.  

49 db bizonyítvány került kiadásra, a sikeres vizsgát követően a munkaerő-piacon történő elhelyezkedés 

eredményesebbé válhat. Egészségnapon részt vettek száma: 34 fő. Az állapotnak megfelelően 23 fő részére volt 

szükség szemüveg kiváltására, melyet a program biztosított. A szociális munkás munkakört ellátó munkatársakhoz a 

következő szolgáltatások igénybevételére van lehetőség fordulni: hivatalos ügyek intézésében való segítségnyújtás, 

információnyújtás, adósságtanácsadás, munkaerő-piaci tanácsadás, álláskeresésben való segítségnyújtás, 

mentálhigiénés tanácsadás. 

 Az elmúlt időszakban 2 új építésű és 4 felújított bérlakás átadására került sor, a pályázat útján kiválasztott családok 

beköltözése megtörtént.                                                                        

 

  Zsótér Zita 

szakmai vezető 
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Hidasnémeti VSC 

 

A 2022-es évünk elég hektikusra sikerült. Az év elejét még a Magyar Nemzeti Bajnokság 

harmadik vonalában folytattuk, ami az egyesület, a település, de a lokális környezetünk 

számára is történelmi siker. Nagyon sok feladat, munka volt a téli holt szezon mögött, amit 

a kívülállók nem láttak. Az előző ősz bebizonyította, hogy ez egy másik szint, ahová 

minőségi játékosokat kellett igazolnunk. Nem csak az volt nehéz, hogy a mindentől messze 

lévő település és kieső helyen álló csapatunkhoz csábítsunk minőségi futballistákat, ennek 

a hátországát is meg kellett teremtenünk, ami szintén nem kis feladat!  

A tavaszi szezonban már sokkal erősebben szerepeltünk, de azt a hatalmas hátrányt nem 

sikerült ledolgoznunk, amit az év elején felhalmoztunk. A kiesés ténye mindig kudarc egy egyesület életében, de tény 

az, hogy a 2022 és tavaszi szereplése a legerősebb a klubunk történelmében! A nem túl erős szereplés ellenére 

büszkének kell lennünk erre az időszakra, hisz országos hírnevet szerzett egyesületünk, feltettük a felnőtt csapatunkat 

a Magyar labdarúgás térképére, úgy, hogy közben megtartottuk anyagi stabilitásunkat.  
 

A kiesés keserű valóságán túl kellett tenni magunkat, hisz mindig számtalan feladat állt, áll előttünk. A felnőtt csapat 

a megyei bajnokságban jelenleg várakozás alatt szerepel picit, azon leszünk, hogy télen javítsuk hibáinkat, mint a 

pályán, mint a tárgyaló asztalnál egyaránt. Az után pótlás csapataink toborzását kezdtük meg a nyáron, aminek meg 

is lett az eredménye: soha nem látott edzés látogatottságban és versenyeztetésben volt részünk. Kiemelném az U13-

as korcsoportot és az U19-est! Fontos tudni, hogy az utánpótlás korú játékosoknál nem a meccsen elért végeredmény 

a legerősebb mérőszám a jó munka mércéjén, hanem az egyéni fejlődés! Nem lesz, és nem is kell, hogy mindenkiből 

futballista legyen, a cél, hogy egy játékos megkapja a korosztályában elérhető legjobb képzést, amivel annyit fejlődik, 

hogy magasabb szinten is megállja a helyét!  
 

Az U19-es csapatunk játékban rengeteget fejlődött egy fél év alatt, ezt ők is érzik. Oda értünk, hogy közülük 5-6 fő 

rendszeresen tud a felnőtt csapattal edzeni, a játékuknak láthatóan lett stílusa és elképzelése! Modern gondolkodásban 

lépnek hetek óta pályára. A jövőre ki tekintve: az utánpótlás bázisunk létszámát szeretnénk bővíteni, az is 

előfordulhat, hogy jövőre az U16 és U14 korcsoportokban is tudunk versenyeztetni csapatokat. Már rendszeres járnak 

lányok külön foci edzésre hozzánk, biztató, több mint 10 fős állandó létszámmal, így arra törekszünk, hogy nekik is 

megtaláljuk az edzésen kívüli “téttel bíró” rendezvényeket! Mivel létszámban és öltözőben is kapacitásunk teherbíró 

képességének a tetejét súrolja az infrastruktúráink által adható lehetőségek, így nem titkolt célunk, hogy szeretnénk 

ebben is előre lepni. Ennek a célnak az elérésében az első lépcső az volt, hogy a település területen vásároltunk egy 

több, mint 5000m2 területet, ahol plussz, szükséges pályák alakíthatóak ki a jövőben! A mostani öltöző épületünk 

kívülről hőszigetelő beruházáson esett át, éppen jó időben sikerült befejezni a munkálatokat, minden egyes 

megspórolt energiára szükség van!  
 

Szeretnénk belülről is picit csinosítani az öltözőkön, de 

tisztában vagyunk a ma lehetőségeivel. A center 

pályánkra tervek szerint egy nagyméretű LED falas 

kivetítőt szeretnénk, amit nem csak sporteseményeken 

lehet majd használni, így a település minden más egyéb 

rendezvényen tudja színesíteni, növelni  

az egyéb események színvonalát! A felnőtt csapatunk 

NB3 szerepléséből nagyon sokat tanultunk, látjuk azt, 

hogy milyen szakmai dolgokat kell meg elérnünk, hogy 

arról tudjunk beszélni, hogy magasabb osztályban 

tudjunk versenyezni úgy, hogy ne csak átszálló kártyát 

kelljen váltanunk oda. 
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Sakk 

 

Ha ősz van, akkor elindul a foci mellett sakkbajnokság is. Ha 

nehezen, de azért beindult a B.A.Z. megyei bajnokság. Elég ha 

csak annyit írok hogy infláció, energia válság és máris érthető 

hogy mi okozta a nehézségeket a csapatoknál. A megyében 10 

csapat maradt „állva” akik vállalták az indulást a bajnokságban. 

Nem volt könnyű nekünk sem, de sikerült a csapatot egyben 

tartani. Köszönet a HVSC vezetésének, az Önkormányzat 

képviselő testületének, a Polgármester úrnak, a Művelődési Ház 

dolgozóinak, hogy megteremtették az indulás lehetőségét, a 

költségek fedezetét, ami sajnos a többszörösére nőtt a fent említett 

okok miatt.  

Elég korán, már szeptemberben megvolt az első forduló, ami először nagyon elkeserített mindenkit. A Szirmabesenyő 

NB II-es, tartalék csapata ellen 10:2-es vereség után alig tértünk magunkhoz. Nem erre számítottunk. Ezután már 

mindenki tudta, hogy több kell, (nem elég a tavalyi 7 helyezés után,) a múltból megélni. A következő fordulóban az 

Edelény NB I-es tartalékjai ellen már jobban ment, de ennek a 7:5-ös vereség ellenére, már voltak biztató jelek, (egy 

kis szerencsével, néha az is kell,) akár 6:6 is lehetett volna az eredmény. Csalódást jelentett a Kazincbarcika II elleni 

hazai, 6:6, mert ezt a meccset simán nyerni kellett volna. Minimum 1,5 pontot „ajándékoztunk” az ellenfélnek. Az 

ősz utolsó meccsét Szerencsen játszottuk, ott viszont a szintén 6:6 lett a vége, de mindkét csapat azon a véleményen 

volt, hogy nyerhetett volna. Azt hiszem igazságos eredmény született, számunkra jó, mert az utolsó 5 évben nem 

sikerült ellenük ilyen eredményt elérni. Így az őszt a 6. helyen zártuk, ami nagy bravúr lenne megtartani. A neheze 

még csak most következik, hiszen januárban rögtön két bajnokesélyes csapattal találkozunk. (Miskolci Kisbocsok és 

Ózd) Az eddig lejátszott meccsek eredményei, és játszmái megtalálhatók www.chess.hu\csapatbajnokságok oldalon. 

Egyéni versenyeken is szép eredményeket, érünk el, Zemplén kupa (Szerencs) Landenberger László 46 induló közül 

a 3. Pásztor Lóránt a 6. helyezést érte el. De díjazottak voltunk az Aszú kupán is Tarcalon (országos 60 év felettiek) 

ahol különdíjat nyertünk, de a Nyugdíjas Klubok országos csapat versenyén, Budapesten, a csapat az első, (tagjai Dr 

Horváth László, Landenberger László + két szabolcsi sakkozó), egyéniben a HVSC két tagja az első három között 

végzett. Még, két vagy három egyéni versenyen tervezünk indulást. 

Mindenkinek: Boldog Karácsonyi Ünnepeket és 

Boldog Új Évet kíván a sakkcsapat nevében is:       

                                                                                                                                        Kundrák András 

                                                                                                                                          sakkügyintéző                                                                                                                                                                 

 

http://www.chess.hu/csapatbajnokságok

